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S’acaba el temps
Cerdanyola encara no sap què farà amb la gestió del PEM Guiera
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Futur incert per al Parc Esportiu
Municipal (PEM) Guiera, a Cer-
danyola. El pròxim 4 d’agost fina-
litza el termini d’intervenció pro-
visional que l’Ajuntament ha fet de
la gestió de l’equipament i el con-
sistori encara no sap amb exacti-
tud què farà amb aquest servei.

La Federació Catalana d’Hand-
bol havia de gestionar el PEM
Guiera durant 35 anys, però el
juny del 2013 va presentar el
concurs voluntari de creditors i es
van encendre totes les alarmes.
Un any després, la institució feia
fallida i l’Ajuntament decidia fer-
se càrrec de la gestió del PEM de
manera provisional per evitar
perjudicis als usuaris i perquè la

Federació havia incomplert de
manera contínua les seves obli-
gacions contractuals, com l’im-
pagament de la llum i l’aigua o no
dedicar el 10% dels beneficis a
promocionar l’esport. De mo-
ment, el Ple municipal ja ha apro-
vat obrir un expedient per san-
cionar aquests incompliments. 

En un mes i mig s’acabarà la
intervenció de la gestió de l’espai
que fins ara feia l’Ajuntament i en-
cara no s’ha decidit quin model es
triarà per donar continuïtat a l’e-
quipament. Un fet que preocupa
molt als seus 45 treballadors, que
veuen perillar els llocs de feina.

L’equip de govern ja ha avan-
çat que aposta per la continuïtat
d’aquest servei i per la gestió di-
recta de l’equipament i s’ha reu-
nit amb els treballadors per ex-
plicar-los la situació. Malgrat la
trobada, però, els treballadors es

mostren desconfiats i  creuen
que, si “en dos anys d’intervenció
no han solucionat el tema, no ho
faran ara quan només falten dos
mesos per a la finalització de la
seva relació amb el PEM Guiera”,
i afegeixen que si el consistori no
troba una solució “tots els treba-
lladors passarem a la cua de l’atur
o a formar part d’una borsa de tre-
ball en la qual no ens asseguren te-
nir cap tipus d’av antatge respec-
te a la resta de persones que en
puguin formar part”.

CRÍTIQUES DE L’OPOSICIÓ
En el mateix sentit s’han expres-
sat els diferents partits de l’opo-
sició. De fet, el portaveu del PSC,
Víctor Franco, acusa el govern
d’haver segrestat la informació so-
bre la situació del PEM Guiera als
grups de l’oposició i a la ciutada-
nia i creu que “la manca d’acció en

el tema des que Carles Escolà va
assumir l’alcaldia complica dia a
dia trobar una solució”. Per a
Franco, “descartada l’opció de
tancar el servei i sent difícil per
qüestions de temps trobar un òr-
gan privat que el gestioni, cal
que el govern expliqui si és pos-
sible assumir la gestió directa”.

El portaveu de C’s, Pau Orto-
là, per la seva banda, explica que
“si una empresa externa licita el
servei, podria subrogar l’actual
plantilla, però si el govern opta per
la municipalització, els llocs de tre-
ball haurien de passar per un pro-
cés de selecció, cosa que eviden-
ciaria la dificultat que comporta
municipalitzar serveis, que ha es-
tat una de les banderes de CxC”.

També ho veu d’aquesta ma-
nera el portaveu del PP, Manuel
Buenaño, que diu que “ningú pot
assegurar que el PEM Guiera obri

portes després del 4 d’agost, per-
què encara no s’ha rescindit el con-
tracte amb la Federació, condició
prèvia per tornar a licitar, i si és l’A-
juntament qui assumeix la gestió
directa ho hauria de fer amb per-
sonal propi del consistori, no amb
el personal actual del servei”.

“ÉS VIABLE”
Malgrat totes les crítiques, segons
l’Ajuntament el Parc Esportiu “és
viable”, perquè des que el gestiona
el consistori els números han estat
positius i s’han pagat totes les fac-
tures d’aigua i llum que es devien.
Per aquest motiu, des de l’equip de
govern asseguren que estan in-
tentant trobar “la millor solució per
a la continuïtat del servei amb
plenes garanties de viabilitat”. Me-
sures que podrien passar per una
solució temporal a l’espera de po-
der plantejar la municipalització.

Pamela Martínez
CERDANYOLA
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Incertesa al PEM Guiera
» El 4 d’agost acaba la intervenció de l’equipament de Cerdanyola i encara no se sap quin model de gestió tindrà
» Els seus 45 treballadors estan preocupats i alerten que si no es troba una solució es quedaran sense feina

L’Ajuntament va haver d’intervenir de manera provisional el PEM Guiera després que la Federació Catalana d’Handbol fes fallida. Foto: Línia Vallès

En Portada
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#AliDEP

@KasperJuul_0: RIP Muhammad Ali. Un
dels més grans esportistes de tots els
temps. Gran exemple de l'esportista com-
promès, a diferència dels robots d'avui.

4Canvi climàtic al PPC
per David Rabadà

Durant aquest abril de 2016 la
diputada del PPC Marisa Xan-
dri va utilitzar un article meu
publicat al diari e-Notícies per
tal de negar el canvi climàtic al
Parlament de Catalunya. Just
avui, i remenant Internet,  m'he
adonat de l'ús del meu article
per part del PPC. 

He de dir al respecte que el
meu article no nega l'acció hu-
mana en l'escalfament global,
només critica l'exageració que
alguns mitjans i científics n'han
fet al respecte. Prego, doncs,
que la política no faci cap ús
partidista de les discussions

entre científics. I una disculpa
per part del PPC no estaria
malament. 

El senyor Albiol potser
està molt avesat a fer crítiques
incendiàries, i potser els del
seu partit també, però en
ciència valorem els fets per
veure'ls clars, els contrastem
per saber si són reals i final-
ment proposem la interpre-
tació més lògica, que no sem-
pre acaba sent la més veraç.
És a dir, que el marge d'error
sempre volteja les hipòtesis
científiques. Que tal si fan el
mateix alguns polítics?

Un diari participatiu

#LoRiuÉsVida

@AdaColau: Perquè l'aigua és un bé
comú que hem de protegir, avui a
Barcelona érem una gran #Riuada5J.
#LoRiuÉsVida.

Un diari plural

per @ModernetdeMerda    

4Lo feixisme no és vida

No escriuria aquestes últimes línies
pesades i reincidents sobre Tortosa
si determinada gent no hagués
tractat a tot un país d'imbècil amb
una supèrbia lamentable.

Destacaria tres arguments
molt concrets que des de l'Ebre
s'han fet servir aquests dies per
justificar l'atreviment. Tres ar-
guments buits de contingut que,
pel bé de la democràcia, convin-
dria que no tornéssim a escoltar
mai més, enlloc, contra ningú.

Primer argument. "Hi ha gent
que ara tem les urnes, és curiós".

Sembla mentida que en ple
segle XXI, després d'haver patit
totes les catàstrofes possibles de-
rivades del feixisme, i creient que
sabem com funcionen les demo-
cràcies consolidades, encara si-
guem capaços de caure en aquest
parany. La democràcia va de vo-
tar, evidentment, però per sobre
de tot va d'assegurar i reconèixer
els drets humans bàsics. Si no es
compleix aquesta condició, el fet
de posar urnes davant d'una de-
cisió és irrellevant. Seria demo-
cràtic votar si preferim que ma-
tin els tortosins majors de 80 anys
amb una escopeta o bé amb una
ballesta, per exemple? 

Probablement no, perquè s'es-
taria violant la idea clau de la de-
mocràcia en nom d'una llibertat,
d'unes urnes, que no tenen res a
veure amb un sistema democrà-
tic. No, la condició humana no es
vota; es protegeix com sigui.

Per tant, ningú tem les urnes,
alcalde. Vostè, havent permès
que es voti si s'ha de retirar o no
un monument d'exaltació fran-
quista, ha afusellat un pilar bàsic
de la democràcia. Jo no temo les
urnes, temo els covards.

Segon argument. "És un tema
local dels tortosins. Deixeu-nos de-
cidir en pau". Aquest victimisme
de territori ferit pot ser utilitzat,
amb raó, en trenta mil casos. Hi ha
milers d'exemples que demos-
tren que l'Ebre, en general, ha es-
tat sovint maltractat. Però aquest
no n'és un. I, probablement, el cas
dels bous tampoc. Teniu mala
sort, tortosins, perquè els vostres
dos temes mediàtics tenen a veu-
re amb els drets humans i els
drets animals, i qui va contra con-
ceptes tan bàsics i globals com
aquests no pot pretendre escudar-
se en decisions d'àmbit local.

El que simbolitza la tortura
animal no és un divertimento lo-
cal de Tortosa, no és una opció
de vida d'un poble, és un atemp-
tat d'abast global que poc té a
veure amb fronteres munici-
pals. I el que simbolitza el mo-
nument feixista que exalta una
victòria d'un dictador no és una
anècdota de la vostra ciutat, no
és un costum llunyà o una tra-
dició que convé respectar, és
una tragèdia comuna que re-
percuteix en tots els demòcrates.
Siguin de Tortosa, de Bangkok o
de Berlín. Perquè posa en qües-
tió la mateixa democràcia.

Tercer argument. "No el con-
siderem franquista, l'hem rein-
terpretat".

És potser un dels arguments
més al·lucinants. La lògica de la
tradició, d'haver-se acostumat a
un símbol així, és molt perillosa.
Tan perillosa com utilitzada per
alguns tortosins. Seguint el seu ar-
gument, hauríem de preguntar-
nos si un dia els veïns de Maut-
hausen consideren que aquells
camps són espais històrics de lli-
bertat i d'amor perquè, des del seu
punt de vista, amb el pas del
temps han acabat considerant-ho
així, haurem de respectar aque-
lla decisió local i deixar de veure
els camps com a testimonis de
l'horror? Funciona així la me-
mòria històrica? És lamentable
que molts tortosins apel·lin al
costum, a la tradició o a una re-
interpretació subjectiva per de-
fensar una obra feixista. 

Feixista sense matisos. És un
fet gravíssim que la ciutat es pre-
gunti a si mateixa si ha de man-
tenir o no els honors al feixisme.
I és encara més insuportable que
el seu alcalde defensi aquesta
pràctica apel·lant precisament a
la democràcia que està contribu-
int a debilitar.

Posem-nos-ho al cap o no ti-
rarem endavant amb aquesta
pobra democràcia que acabem
d'iniciar. Les odes al feixisme no
es pregunten, sinó que s'eliminen.
No es deixen de veure com a fei-
xistes, encara que hagin passat els
anys. I, sobretot, no es conside-
ren mai temes locals. Perquè és
quan es consideren locals que,
amb el temps, acaben fent-se
globals i devastadors. Mai més,
sisplau, Tortosa. Mai més.

Les odes al feixisme

no es pregunten,

sinó que s’eliminen.

I no es consideren 

mai temes locals

Actualitat a la xarxa

#LoveWins

@SantiVila: De nou un fanàtic fa plorar el
món, assassinant 50 innocents que ni
coneixia. El meu condol per a les víctimes
i per a la família del botxí.
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Les eleccions espanyoles del passat 20 de
desembre no van ser dolentes per a l’in-
dependentisme, però tampoc es pot dir
que fossin bones. ERC, amb nou diputats,
i CDC –sota la marca Democràcia i Lli-
bertat–, amb vuit diputats, van veure com
la formació més votada va ser En Comú
Podem, que va aconseguir 12 represen-
tants al Congrés. Ara, la manca d’acord
entre els principals partits espanyols per
formar govern dóna una nova oportuni-
tat a l’independentisme per mobilitzar els
seus votants el pròxim 26 de juny.

ERC i CDC, que aquesta vegada no es
presenta en coalició, tornen a apostar pels
mateixos candidats. Els republicans ho
fan per la dupla Gabriel Rufián-Joan Tar-
dà, amb Rufián com a número 1, mentre
que la candidatura convergent l’encap-
çalarà Francesc Homs, que va derrotar en
unes eleccions primàries Sílvia Requena.
Les dues formacions hauran de compe-
tir entre elles per atraure el vot indepen-
dentista, però al mateix temps hauran
d’intentar retallar la distància que els va
separar el 20D de la candidatura d’En
Comú Podem liderada per Xavier Do-
mènech, el qual torna a afrontar el rep-

te al capdavant de la formació que im-
pulsa Ada Colau.

“Sortim a guanyar. Nosaltres sí que po-
dem, tenim les majories socials per fer-ho”,
va declarar fa uns dies Rufián en una en-
trevista a l’Ara. Durant aquesta entrevis-
ta, el republicà també va assegurar que “vo-
tar Podem a Catalunya és rendir-se, és de-
manar permís”. D’altra banda, el candidat
convergent, Francesc Homs, va assegurar
en un acte de suport als imputats del 9N
que “el 26J hem de tornar a les urnes per
defensar Catalunya”.

BATET PER CHACÓN
L’única cara nova per al 26J és la socialis-
ta Meritxell Batet, que substitueix Carme
Chacón al capdavant de la llista del PSC
després que aquesta última renunciés a fi-
nals d’abril a repetir com a candidata dels
socialistes catalans. Batet té el repte de mi-
llorar els vuit diputats socialistes de les da-
rreres eleccions. Tot i que ja eren uns re-
sultats dolents per al PSC, les enquestes
tampoc són ara gaire prometedores.

Per últim, Ciutadans, amb Juan Carlos
Girauta repetint com a candidat, voldrà mi-
llorar els 5 diputats aconseguits, que van
suposar una decepció després que les en-
questes prèvies els van situar amb opcions
de victòria; mentre que el PP de Jorge Fer-
nández Díaz té totalment assumit que la
seva batalla no passa per Catalunya.

» Les noves eleccions espanyoles permetran al sobiranisme intentar mobilitzar més els seus votants 
» Els dos partits independentistes repeteixen candidats: Gabriel Rufián (ERC) i Francesc Homs (CDC)

26J: una nova oportunitat

RENÚNCIA4El 20D va tenir una absència
entre les formacions polítiques catalanes,
la CUP. Ara a aquesta llista cal afegir-hi
Unió, que va anunciar a mitjans d’abril que
no repetiria. 

Els democristians, després de no acon-
seguir cap diputat en els darrers comicis,
en els quals van presentar Josep Antoni Du-
ran i Lleida com a candidat, han decidit no
tornar-ho a intentar. “No podem articular
una proposta electoral a curt termini. No
ha estat una decisió fàcil. L'hem pres amb
el cap”, va explicar Ramon Espadaler. Tot
i això, Espadaler va dir que la seva forma-
ció té futur perquè representa l’espai del “ca-
talanisme centrat”. Un espai que el líder
d’Unió veu orfe, motiu pel qual el partit ha
recomanat a la militància que voti en

blanc perquè, segons Espadaler, “cap par-
tit recull els nostres plantejaments”. 

D’altra banda, els motius de la CUP per
no presentar-se són coneguts. La forma-
ció de l’esquerra independentista, tal com
va explicar abans del 20D en el seu Con-
sell Polític celebrat a Perpinyà, considera
que “no té sentit presentar-s’hi”. “No ens
presentem a unes eleccions a les quals no
ens sentim interpel·lats a fer-ho. El Par-
lament espanyol no és un marc d’oportu-
nitat per a la consecució de la indepen-
dència”, van afirmar els cupaires el mes de
novembre a Perpinyà.

En aquesta ocasió, caldrà veure si algun
membre de la CUP, tal com va fer l’exdi-
putat Quim Arrufat, recomana el vot per
En Comú Podem o no.  

La CUP i Unió, absents

Albert Ribas
VALLÈS OCCIDENTAL
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Conflicte entre l’EMD de Bella-
terra i l’operadora de telefonia
Vodafone per la instal·lació d’an-
tenes a la parròquia de la Santa
Creu. El president de l’EMD,
Ramón Andreu, denuncia que
l’operadora ha instal·lat cinc
mòduls d’antenes al campanar
de la parròquia de la Santa Creu
de Bellaterra. Un fet que, malgrat
comptar amb tota la legalitat
vigent, no considera adient per
la proximitat amb els habitatges
que, a més, estan a l’altura de les
antenes, cosa que provoca que
l’impacte electromagnètic sigui
el màxim.

Per evitar aquest impacte,
Andreu afirma que l’EMD ha
ofert a Vodafone col·locar les
antenes, de manera gratuïta, en
uns terrenys al sector dels Pous,

que gràcies a la seva alçada i ma-
jor distància amb els habitatges
pot millorar la cobertura de l’o-
peradora i provocar un menor
impacte electromagnètic sobre la
població. Vodafone, però, ha re-
butjat aquesta oferta.

Davant de la negativa per
part de l’operadora de telefonia,
el president de l’EMD ha dema-
nat a Vodafone que “es repensi
l’oferta” i ha fet una crida als veïns

perquè abans de contractar els
serveis de telefonia mòbil “s’in-
formin sobre quines compan-
yies són més conflictives i menys
respectuoses amb els ciutadans”.

L’EMD compta amb el suport
veïnal i el de l’Associació d’Afec-
tats per l’Antena de l’Església de
Bellaterra per treure les antenes
de la trama urbana.

Vodafone, per la seva banda,
no ha volgut fer cap valoració.

Antena de la parròquia de la Santa Creu. Foto: EMD Bellaterra

Bellaterra s’enfronta a Vodafone
per les antenes de telefonia

» L’operadora instal·la cinc antenes a la Santa Creu i el president de
l’EMD fa una crida a no contractar serveis d’empreses irrespectuoses

Les malalties per l’amiant
seguiran creixent a la ciutat 

SALUT4Un estudi fet pel grup
mèdic comarcal coordinat pel
doctor Josep Tarrés revela que
les Patologies Relacionades amb
l’Amiant (PRA) seguiran aug-
mentant a la ciutat fins a l’any
2020. L’estudi constata una cor-
ba ascendent de les afeccions re-
lacionades amb l’amiant amb
més de 1.000 casos diagnosticats
a Cerdanyola i l’existència d’uns
50 casos nous cada any. Així
doncs, segons el doctor Tarrés les
estadístiques sobre aquestes afec-
tacions començaran a baixar el
2020 i no serà fins 20 anys més
tard que s’igualaran amb les
d’altres localitats.

No obstant això, Tarrés re-

marca que viure en aquests mo-
ments a Cerdanyola no té més pe-
rill que fer-ho en qualsevol altra
població, ja que els riscos estan re-
lacionats amb la presència de la
fàbrica de fibrociment, Uralita,
que va tancar les portes l’any
1997.  En aquest sentit, Tarrés és
contundent i diu que “actual-
ment no hi ha perill”.

Les patologies relacionades
amb l’amiant són diverses, des-
tacant l’existència d’afectacions
cròniques i cancerígenes. Entre
aquestes, el doctor Tarrés re-
marca que hi ha un tipus de
càncer, el mesotelioma, molt vi-
rulent, que sempre està relacio-
nat amb l’amiant.

MÚSICA4Arriba l’estiu i amb ell
l’esperat Concert del Castell, tot
un esdeveniment cultural que la
ciutat celebra en un dels llocs
més emblemàtics: el Castell de
Sant Marçal.

Enguany es farà el concert
més innovador i participatiu, ja
que a diferència d’altres anys es
faran dues sessions, una el 30 de
juny i l’altra l’1 de juliol, i hi par-
ticiparan un centenar d’infants de
les escoles La Sínia i Montserrat.

El fil musical de l’espectacle

anirà a càrrec de la Banda Sim-
fònica i la Coral de l’Agrupació
Musical, amb un repertori clàs-
sic d’obres basades en contes i lle-
gendes tradicionals.

Aquest serà el darrer concert
de Gerard Pastor com a director
de la Banda de l’Agrupació Mu-
sical, qui assegura que tancar la
seva trajectòria al capdavant de
l’entitat amb aquest espectacle
“serà la cirereta del pastís a vuit
anys de dedicació”. 

El vicepresident de l’Agru-

pació Musical, Xavier Hernán-
dez, per la seva banda, remarca
que el gran repte d’aquesta edi-
ció ha estat ajuntar educació i cul-
tura, i d’aquí la gran implicació
de les dues escoles escollides. 

Tant l’alcalde, Carles Escolà,
com la regidora d’Educació, He-
lena Solà, i la d’Ensenyament,
Elvi Vila, destaquen la singula-
ritat i la importància d’aquest
concert per a Cerdanyola i l’es-
perança que l’esdeveniment con-
tinuï durant molts anys.

Economia | Cerdanyola estabilitza les finances municipals
L’Ajuntament ha assolit els objectius d’un pla econòmic financer previst pel bienni 2015-2016 abans del termini 

previst, estabilitzant el desequilibri que provocava una despesa excessiva per damunt dels ingressos reals. Així ho 
ha fet saber la Direcció General de Política Financera, Assegurances i Tresor de la Generalitat en un comunicat. 

D’aquesta manera, el govern aconsegueix deslliurar-se d’algunes limitacions legals subjectes al desequilibri anterior.

Redacció
BELLATERRA

Fàbrica d’Uralita a Cerdanyola. Foto: Línia Vallès

Torna el Concert del Castell

Un moment de la presentació del concert. Foto: J.R. Urbano
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Ca n’Oliver estrena itinerari
als nous espais excavats

PATRIMONI4El poblat ibèric
de Ca n’Oliver ha ampliat el
seu recorregut. Després de més
de vint anys d’excavacions, i
d’una primera museïtzació del
jaciment, restava pendent la
configuració d’un itinerari d’in-
terpretació dels nous espais ex-
cavats. Amb aquest objectiu,
durant el primer trimestre del
2016 s’ha executat el projecte de
condicionament del traçat exis-
tent fins als nous espais recu-
perats i de senyalització inter-
pretativa d’alguns dels nous
elements.

El nou traçat s’ha dissenyat
prioritzant que la visita no mal-
meti les importants restes ar-
queològiques, fet que ha obligat
a elevar, per sobre del terreny,

alguns dels trams. L’actuació
permet entendre la història i l’e-
volució d’aquest jaciment de
més de 6.000 metres quadrats
de restes recuperades amb tres
edificis reconstruïts i que permet
entendre com s’estructurava
durant els diferents moments de
la seva ocupació.

La direcció d’obra, així com
la redacció del projecte, ha estat
a càrrec dels serveis tècnics del
Consorci del Parc Natural de
Collserola conjuntament amb el
Servei d’Arqueologia de l’Ajun-
tament de Cerdanyola del Va-
llès. Cal destacar que, des dels
inicis de l’obertura al públic del
jaciment, la col·laboració en-
tre ambdues administracions
ha estat molt estreta.

El col·lectiu Refem, constituït fa
uns mesos, demana que es revi-
si el projecte urbanístic del Cen-
tre Direccional. Per aquest mo-
tiu, ha presentat una sèrie de pro-
postes que creu que han de ser
discutides per la ciutadania i va-
lorades pels arquitectes, que
haurien de dissenyar un nou
projecte per a la zona.

Així doncs, el col·lectiu pro-
posa conservar la franja que va
des de l’autopista fins a tocar de
Collserola com a zona de pre-
Parc, lligar-la al Parc de Collse-
rola i aconseguir que hi hagi una
destinació econòmica per al seu
manteniment. Un altre punt que
reclama l’entitat és la despro-
gramació dels vials previstos al
PGM, alguns dels quals ja estan
desprogramats, com ara el Túnel
Central i la Ronda Sud, però, so-
bretot, l’objectiu és eliminar el
Túnel d’Horta.

Pel que fa als usos del terreny,
el col·lectiu reclama un ús no in-
tensiu com a habitatge, perquè
els més de 4.000 previstos s’en-
fronten al problema de trobar-se
al voltant d’un abocador mal

clausurat i amb problemes, per la
qual cosa demanen que aquest
habitatge sigui desplaçat a altres
llocs com, per exemple, el Polígon
de la Clota, fent un canvi d’usos
a l’espai deixat lliure per Ais-
condel o la zona d’Els Maiols.

Pel que fa a la zona comercial
prevista, des del col·lectiu es diu
que “la idea de reservar un espai
comercial equivalent a dues Ma-
quinistes és un model comercial
i d’oci antic, desfasat i que pro-
voca molts problemes de mobi-
litat”. Així doncs, la seva propos-
ta passa per “canviar d’usos” l’es-
pai previst per a comerç, per al-
tres relacionats amb la ciència, la

tecnologia i la universitat i, si és
possible, fragmentar-lo.

Pel que fa a la mobilitat, con-
sideren que “és un tema clau a
l’hora de fer un planejament
nou, perquè entronca amb l’e-
cologisme i amb la manera d’en-
tendre i de viure les ciutats”. Un
problema que, asseguren, “ja
existeix a hores d’ara i que, si es
continuen augmentant serveis,
anirà creixent exponencialment”.
En aquest sentit, proposen el
tramvia com a sistema de mobi-
litat, el qual ja està programat pel
Pla d’Infraestructures i que ha de
connectar l’Autònoma, Cerdan-
yola, Ripollet i Montcada.

Presentació de les propostes del Col·lectiu Refem. Foto: Col·lectiu Refem

‘Refem’ demana la revisió del
projecte del Centre Direccional

Cerdanyola

Redacció
CERDANYOLA

Una de les noves plataformes instal·lades al jaciment. Foto: Ajuntament
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La remodelació de Can Planas
està cada vegada més a prop. El
Parlament de Catalunya ha ins-
tat el Govern a remodelar l’ins-
titut durant els mesos que no hi
hagi activitat lectiva, així com a
estudiar les necessitats d’escola-
rització d’ESO al municipi i va-
lorar, d’acord amb aquest estu-
di, la necessitat de disposar d’un
nou institut.

Aquesta petició es produeix
després de les contínues mobi-
litzacions de la comunitat edu-
cativa a la zona. I és que, segons
la Plataforma per una Secundà-
ria de Qualitat a Barberà, les
instal·lacions d’aquest centre són
lamentables, ja que “s’han de
reposar lluminàries, hi ha tan-
caments que no funcionen, ra-
diadors oxidats i humitats”.

La proposta de reforma, pre-
sentada pel PP, va ser aprovada
per unanimitat per la resta de
grups polítics. 

El curs vinent, dues línies de
primer d’ESO de l’Institut Can
Planas s’impartiran a l’escola Eli-
sa Badia, un fet que va ser criticat
per tots els partits polítics, excepte
Junts pel Sí, que assegura que la
qualitat de l’educació es mantin-

drà i que els infants només com-
partiran alguns espais comuns,
perquè els alumnes d’ESO tindran
una entrada separada.

Els grups de l’oposició, però,
critiquen que aquesta decisió no
té el consens de la comunitat
educativa i reclamen la cons-
trucció d’un tercer institut al
municipi perquè creuen que “és
imprescindible”.

Dues línies de primer d’ESO de l’Institut es faran a l’escola Elisa Badia. Foto: Arxiu

El Parlament insta el Govern 
a remodelar Can Planas

» Tots els partits polítics, excepte Junts pel Sí, consideren 
que Barberà necessita que s’hi construeixi un tercer institut

FIRA4La desena Mostra d’Enti-
tats de la ciutat ha estat un èxit de
participació i de públic. Un total
de 36 associacions de diferents
àmbits com la cultura, la igualtat
de gènere, l’esport o els movi-
ments socials, entre altres, es
van aplegar a la plaça de la Vila
per donar a conèixer el seu treball
a la ciutadania i captar nous so-
cis que volguessin implicar-se i
formar part de l’ampli ventall
associatiu de Barberà.

De forma paral·lela, es va po-

der participar en un programa
d’activitats de caràcter lúdic i
festiu on tenia cabuda un públic
de diferents edats, i que es van
distribuir en tres zones diferen-
ciades: l’Espai de Xerrades, l’Es-
pai Polivalent i l’escenari.

Aquesta edició ha estat mar-
cada pel canvi d’horari. I és que
enguany les carpes es van obrir al
públic a les 12 del matí, per tal de
facilitar a les entitats i als seus
membres una accessible i fàcil or-
ganització i condicionament de

cada espai. Una altra de les no-
vetats ha estat el seu logotip,
aquest cop escollit a través d'un
concurs organitzat per l’AMPA de
l’Institut Can Planas i en el qual
van participar desenes de treballs
realitzats per l’alumnat del centre.
La creadora de la imatge d’a-
questa edició ha estat l’alumna de
segon de batxillerat, Alba Gon-
zález García.

Durant tota la jornada, es van
poder gaudir de jocs, tallers, xe-
rrades i espectacles de grups locals.

Ensenyament | Prop de 100 assistents a la cloenda del projecte Lècxit
Gairebé 100 persones han participat en la cloenda del projecte Lècxit. Aquest és el primer any 

d’implantació del projecte a Barberà i l’acceptació ha estat molt positiva. Lècxit consisteix en un espai
de lectura on alumnes de 4t a 6è de primària de diferents escoles comparteixen amb persones 

voluntàries moments de conversa i de lectura que els ajudaran a consolidar els seus aprenentatges.

Redacció
BARBERÀ

Èxit de la Mostra d’Entitats

El regidor de Cultura, Ramon
Cos, dimiteix dels seus càrrecs
RENÚNCIA4Avui, dilluns 13 de
juny, el regidor de Cultura, En-
titats i Ciutadania, Ramon Cos,
ha presentat la seva dimissió
com a regidor i com a responsa-
ble de totes les delegacions i
competències que li corresponien
com a membre de l'equip de go-
vern de l'Ajuntament. Segons
explica en un comunicat el con-
sistori, la dimissió s'ha produït
arran d’una possible irregulari-
tat detectada en l'expedient de
justificació d'una subvenció con-
cedida a una entitat cultural.

Des de l'Ajuntament asseguren
que "la ràpida reacció que s'ha tin-
gut pel que fa a aquesta qüestió és

una mostra del compromís de l'e-
quip de govern cap a les bones
pràctiques respecte a la gestió i la
transparència en la funció pública".
El consistori, a més, remarca que
estan "treballant per trobar una so-
lució a totes les responsabilitats que
es derivin d'aquest fet". 

Ramon Cos (ERC-AM) era
regidor de Cultura, Entitats i
Ciutadania des del maig del 2015
i fa uns mesos va ser nomenat
president del Consorci de Nor-
malització Lingüística del Vallès
Occidental. Uns càrrecs als quals
ara ha hagut de renunciar. Demà
en roda de premsa es donaran
més detalls de la decisió.

Una imatge d’arxiu del regidor Ramon Cos. Foto: Ajuntament
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Sembla que hi podrien haver
canvis al govern municipal. Ara
que es compleix un any del
mandat en minoria de Decidim
Ripollet, ha començat a haver-
hi apropaments amb ERC per
trobar “punts comuns que ser-
veixin per donar estabilitat al go-
vern”. 

Decidim i ERC es van reunir
fa uns dies per parlar de les afi-
nitats que comparteixen i, se-
gons els independentistes, han
acordat “fer una segona trobada
per poder explorar diferents
formes de col·laboració”. En un
comunicat, els republicans as-
seguren que “s’ha establert una
taula de negociació on treballa
l’equip negociador d’ERC, que
elaborarà diferents propostes
que seran presentades i, poste-

riorment, aprovades per l’as-
semblea d’ERC”.

Però en el cas que aquestes
negociacions tinguessin un bon
final, la incorporació d’ERC al
govern municipal no seria sufi-
cient per a Decidim per tenir ma-
joria absoluta, ja que ERC només
té un regidor, cosa que obliga De-
cidim a seguir buscant compli-
citats amb altres partits.

A principis d’abril la coalició

va anunciar que començaria
una ronda de converses amb tots
els grups municipals per trobar
aliances que permetessin “afa-
vorir la governabilitat”. La pri-
mera reunió de Decidim va ser
amb el PSC, el qual ja ha anun-
ciat que col·laborarà amb el go-
vern però des de l’oposició. De-
cidim també té previst reunir-se
amb Ciutadans, CDC i PP per
apropar postures.

El govern local busca aliats per millorar la governabilitat. Foto: Arxiu

Decidim i ERC negocien per
la governabilitat de la ciutat

» Ja s’han reunit per compartir afinitats i preparen una nova trobada 
» Decidim també es va reunir amb el PSC, el qual diu que no pactarà

El Defensor del Ciutadà diu
adéu amb una “certa frustració”

SOCIETAT4Després de deu anys
sent el Defensor del Ciutadà del
municipi, Joan Ramon Costa fi-
nalitza aquest mes els seus dos ci-
cles de mandat i s’acomiada del
càrrec reconeixent una “certa
frustració per no haver pogut
assolir totes les propostes”, encara
que considera que ha aconseguit
“molts resultats positius per als
ciutadans”.

Costa assegura que la seva tas-
ca ha estat “bonica i engrescado-
ra” i que li ha servit com a “crei-
xement personal”. A més, anima
tots els ripolletencs a fer el màxim
esforç per “complir la carta de sal-

vaguarda dels Drets Humans
amb la finalitat que Ripollet sigui
la ciutat que tots volem”.

Pel que fa al treball de Costa,
l’any passat el Defensor va  rebre
182 consultes i 27 queixes, cosa
que el converteix en l’any de més
activitat fins ara. Entre els expe-
dients tramitats, el nombre més
gran correspon a la Policia Local,
seguit d’impostos i serveis so-
cials. A més, Costa va dur a terme
quatre actuacions d’ofici refe-
rents a la baixada de l’IBI, el Pla
de Mobilitat, la senyalització d’a-
parcaments de motos i la millo-
rar la cruïlla del carrer Pizarro.

Serveis Socials atén prop 
de 3.000 famílies en un any

EMERGÈNCIA SOCIAL4L’any
passat, 2.954 famílies ripolle-
tenques van haver de ser ateses
pels Serveis Socials de l’Ajunta-
ment. De totes aquestes perso-
nes, 497 no havien anat mai a
aquest departament municipal.
Així ho reflecteix la Memòria
d’Activitats del 2015 presentada
pels Serveis Socials municipals.

Segons aquest document, la
major part dels atesos va ser
per problemes econòmics deri-
vats de casos d’atur de llarga du-
rada, cosa que ha provocat que
cada vegada la intervenció social

se centri en situacions de pobresa
severa i urgències sobrevingudes,
sobretot de pèrdua d’habitatge.

A més, segons aquest infor-
me,  durant el 2015 es van des-
tinar 446.899 euros a ajudes
d’urgència social. D’aquestes, la
part més important correspon
a les despeses per fer front a la
pobresa energètica, amb el pa-
gament de 1.202 ajuts, que han
beneficiat 332 famílies, a través
del Programa metropolità de
mesures contra la pobresa ener-
gètica de l’Àrea Metropolitana
de Barcelona.

La ciutat acollirà la manifestació
del Dia de l’Alliberament LGTBI
IGUALTAT4Ripollet ha estat la
ciutat escollida aquest any per
acollir la manifestació descen-
tralitzada del Dia de l’Allibera-
ment LGTBI. 

Cada any se celebra una ma-
nifestació central, que enguany
es farà el dia 2 de juliol a la pla-
ça Universitat de Barcelona.
L’entitat organitzadora, però,
també escull una altra ciutat ca-
talana per acollir una mobilit-
zació descentralitzada. Fa dos

anys es va fer a Tortosa, l’any
passat a Blanes i enguany la
ciutat elegida és Ripollet. La
concentració es farà el 18 de
juny i l’Ajuntament ja ha prepa-
rat moltes activitats per a tota la
jornada. El regidor de políti-
ques LGTBI, Fran Sánchez, ha
aplaudit la decisió de l’organit-
zació i ha remarcat que “és una
oportunitat que hem d’aprofitar
i per això hem plantejat un pro-
grama d’actes molt potent”.

Urbanisme | Reclamen consens per soterrar l’autopista C-58
El Fòrum Soterrem l’Autopista torna a l’activitat. L’entitat ha tornat a reunir-se després d’anys d’inactivitat

i amb motiu de l’anunci del govern municipal d’incloure el soterrament de l’autopista en el Pla de 
Mobilitat. Segons els representants del Fòrum, “el projecte del soterrament el vam impulsar fa més de 20

anys i ara que se’n torna a parlar creiem que s’ha de consensuar entre els polítics i els ripolletencs”.

Redacció
RIPOLLET
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El Consorci Metropolità de l’Habi-
tatge de l’Àrea Metropolitana de
Barcelona (AMB) ha rehabilitat prop
de 20.000 habitatges durant els
anys 2014 i 2015, en el marc de la
campanya Rejoveneix el teu edifici.
Els principals objectius de la ini-
ciativa són la millora dels habitat-
ges de l’àrea metropolitana –tal
com ha establert l’AMB en el seu
acord de govern–, així com la ge-
neració d’activitat econòmica i la
creació de llocs de treball.
La campanya ha destinat 26 mi-

lions d’euros a l’arranjament d’im-
mobles i ha generat un impacte
econòmic de 75,5 milions, després
d’haver rebut 1.369 sol·licituds
d’actuacions, de les quals se n’han
beneficiat gairebé 50.000 persones.

ACCESSIBILITAT
Un dels principals àmbits que
aborda el pla Rejoveneix el teu edi-
fici és el de l’accessibilitat, per
exemple a través de la instal·lació
d’ascensors i l’eliminació de ba-
rreres arquitectòniques, amb l’ob-

jectiu de facilitar l’accés als im-
mobles de les persones amb difi-
cultats de mobilitat. D’altra banda,
les actuacions de l’AMB també
han buscat el foment de la soste-
nibilitat. Concretament, s’han apli-
cat reformes per introduir les ener-
gies renovables en els sistemes de
calefacció i refrigeració. Una tasca
que busca millorar l’eficiència
energètica dels edificis i habitatges
de l’àrea metropolitana que, al

seu torn, pot comportar un estal-
vi econòmic a les llars que se n’han
beneficiat.
D’altra banda, el 30% de les

obres dutes a terme en el marc de
la campanya han estat relacionades
amb l’habitabilitat. Aquest tipus
d’obres fan referència a les condi-
cions mínimes que ha de tenir un
habitatge per poder-hi viure.
Ara bé, el gruix principal d’ac-

tuacions realitzades corresponen a
la necessitat de solucionar defi-
ciències estructurals dels edificis, ja
sigui a les façanes o a les cobertes.
De fet, gairebé la meitat de les ac-
cions dutes a terme en el marc del
pla tenen relació amb la conser-
vació estructural dels immobles.
Aquest és, sens dubte, un pas clau
per garantir la seguretat i la quali-
tat dels habitatges.

LES PIMES, BENEFICIADES
D’altra banda, la generació de nous
llocs de treball o la voluntat de man-
tenir els ja existents és un altre
dels eixos principals del pla de re-
habilitació d’edificis.
En aquest sentit, més d’un mi-

ler d’empreses han intervingut en
la rehabilitació d’habitatges, de
les quals el 94% són petites i mit-
janes (Pimes). Més enllà de la seva
magnitud, prop del 90% d’empre-
ses que han pres part de la cam-
panya Rejoveneix el teu edificiestan
ubicades a l’àrea metropolitana
de Barcelona i, a la vegada, gaire-
bé el 40% són del mateix munici-
pi on han dut a terme les obres de
rehabilitació. Així doncs, al llarg de
tot el procés, la proximitat ha estat
també un element clau.

‘Rejovenint’ habitatges
» L’Àrea Metropolitana de Barcelona ha rehabilitat 20.000 habitatges durant el 2014 i el 2015
» La campanya ‘Rejoveneix el teu edifici’ també ha repercutit en la creació de llocs de treball

AJUDES4Més enllà de dur a
terme una rehabilitació extensiva
del parc d’habitatges metropolità,
a través d’iniciatives com Rejoveneix
el teu edifici, la política d’habitatge
de l’AMB té dos altres grans eixos
de treball.
Per una banda, l’AMB té com a

prioritat la venda de pisos de pro-
tecció oficial. Es tracta d’un procés
que promociona l’habitatge de
protecció perquè sigui adquirit
en propietat. Un procés del qual
se’n fa càrrec l’Institut Metropolità
de Promoció del Sòl i Gestió Patri-
monial (IMPSOL). 

D’altra banda, l’AMB també
impulsa el lloguer social de pisos.
De fet, pròximament l’ens metro-
polità crearà un organisme que
s’encarregarà directament de ges-
tionar aquest servei.
Tot plegat busca complir l’a-

cord de govern de l’AMB, vàlid
fins al 2019. Entre altres aspectes,
l’acord pretén garantir l’accés a
l’habitatge d’aquelles persones
amb menor renda, a través de la
col·laboració entre l’administra-
ció pública i el teixit empresarial pri-
vat, ja sigui pel camí de la propie-
tat o del lloguer social.

La via de l’habitatge social

La majoria de les

obres realitzades han

estat de conservació

Redacció
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Moltes de les actuacions realitzades s’han centrat en les façanes o les cobertes. Fotos: Arxiu / Infografia: Línia
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SOLIDARITAT4El projecte Re-
cooperem del Consell Comarcal
del Vallès Occidental ha repartit,
en els últims sis mesos, 2.000
àpats a famílies vulnerables i s’ha
evitat generar una tona de residus.
Aquest projecte dóna cobertura a
famílies de la comarca que es
troben en situació de vulnerabi-
litat - sigui per dependència o per
la seva situació econòmica-, ja que
poden disposar d’àpats cuinats a
les escoles i amb les màximes ga-
ranties sanitàries. 

A les onze escoles partici-
pants, quan s’acaben els torns de

menjador, el menjar disponible
apte pel consum es prepara com
a àpats complets en uns tapers
que facilita l’organisme comarcal.
L’aliment cuinat que no ha estat
servit es reparteix en recipients
que s’etiqueten amb informació
rellevant (aliment, quantitat i
data de congelació) i es congelen
a -18ºC. Aquests aliments tenen
una caducitat màxima de tres
mesos si es conserven congelats.

Una entitat social o el Rebost
Solidari recull els àpats i els re-
parteix entre les famílies més ne-
cessitades.

Nou municipis de la comarca
s’han unit per recuperar la llera
del riu Ripoll. Cerdanyola, Ri-
pollet, Barberà, Montcada, Sa-
badell, Badia, Castellar, Sant
Quirze i Sant Llorenç Savall han
presentat un manifest en el qual
es recull la voluntat de desenvo-
lupar la llera del riu Ripoll com
a una Rambla “sostenible, on les
dimensions ambientals, socials i
econòmiques estiguin en equili-
bri”. Per això, els nou municipis
s’han compromès a impulsar la
Conca del Ripoll com a eix es-
tratègic de desenvolupament en
els anys vinents, que sigui una ac-
ció prioritària a escala comarcal
i que les actuacions que faci cada
localitat participin d’una visió de
conjunt. Per aconseguir-ho, cre-
aran un organisme supramuni-

cipal de coordinació i gestió de la
Conca del Ripoll.

L’alcalde de Ripollet, José
Maria Osuna, amfitrió de la co-
mitiva, remarca que el tram de
Ripollet és “un dels més degra-
dats i que necessita una inter-
venció amb urgència”. Per a
Osuna, és primordial “la protec-
ció ambiental i ecològica i que es
puguin realitzar, de manera en-

dreçada i ordenada, diferents
usos d’aprofitament, com ara
l’horta social”, i afegeix que “es
vol recuperar el riu com a un es-
pai d’aprofitament social, perquè
tota la població es pugui acostar-
hi sense cap tipus d’obstacle”. Se-
gons l’alcalde de Ripollet, “no té
sentit seguir fent actuacions par-
cel·lades i per això calia aquest
projecte conjunt”. 

Foto dels representants municipals implicats. Foto: Ajuntament de Ripollet

Acord entre nou municipis per
recuperar la llera del riu Ripoll
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Reparteixen 2.000 àpats a
famílies vallesanes vulnerables

Torna la ruta de la tapa a Bar-
berà del Vallès. En aquesta si-
sena edició, que es portarà a
terme fins al 30 de juny, 21 bars
i restaurants de la ciutat oferei-
xen les seves millors tapes als
ciutadans. Per només 2,50 euros
els clients podran degustar una
tapa i una beguda. 

Tothom que vulgui participar-
hi disposarà d’un carnet amb
caselles, on els establiments po-
saran un segell confirmant que
han tastat la seva tapa. Els parti-
cipants podran votar quina tapa
els ha semblat la millor de tota la
ruta. Com a novetat, enguany, a
més de votar la qualitat de la tapa
presentada, també es votarà el
servei que presten els establi-
ments participants. Segons els or-
ganitzadors de la Ruta de la Tapa,
Barberà Comerç Urbà, “amb
aquesta nova modalitat es vol dei-

xar clar que anar de tapes no és
només una manera diferent de
prendre aperitius, sinó una filo-
sofia gastronòmica”.

Com ja és habitual, se sorte-
jarà un sopar per a quatre per-
sones al restaurant guanyador de
la “millor tapa”. Aquest concurs
també presenta una novetat en-
guany, i és que els participants
que vulguin optar al premi no-
més hauran d’aconseguir set se-

gells i no 10 com en anteriors edi-
cions. Una vegada es tinguin
tots els segells caldrà introduir el
carnet de la ruta en una de les ur-
nes dels establiments. Els clients
que acreditin amb el seu carnet
que han tastat totes les tapes ob-
tindran un premi directe. El
nom del guanyador, però, no es
coneixerà fins al pròxim 6 de ju-
liol, quan es faci el sorteig a la seu
social del Barberà Comerç Urbà.

Presentació de la 6a Ruta de la Tapa. Foto: Barberà Comerç Urbà

Les tapes tornen a ser 
les protagonistes a Barberà

Redacció
BARBERÀ

Infraestructures | Territori farà un estudi sobre la mobilitat a la comarca 
El Departament de Territori i Sostenibilitat redactarà un estudi sobre la mobilitat a la comarca que analitzarà

la funcionalitat de les infraestructures viàries i ferroviàries existents, i servirà per determinar i planificar 
com hauran de ser les futures. Amb aquesta actuació es vol donar resposta a les necessitats de mobilitat del

Vallès Occidental, que concentra una important demanda interna i també de connexió amb altres zones.

Comerç

RESTAURACIÓ4Es diu Gold Ale
i és la nova cervesa artesana de
la comarca creada per Cuina
Vallès. Des de l’1 de juny la
nova cervesa està als restau-
rants del col·lectiu de cuiners del
Vallès Occidental i enriqueix el
catàleg de productes artesans de
la comarca. 

Els encarregats d’elaborar
aquesta beguda expliquen que
“s’ha fet seguint un procés ar-
tesanal” i remarquen que és
“una cervesa molt fàcil de pren-
dre, però complexa”. Gold Ale és
ideal per acompanyar el menjar
i està pensada per a la gent que

no està acostumada a beure
cervesa artesana. L’objectiu, as-
seguren, és “introduir la gent en
aquest món”.

Amb la creació d’aquesta
nova cervesa, el col·lectiu de
cuiners del Vallès Occidental
segueix apostant pels productes
de proximitat, elaborats a la co-
marca i seguint un procés de
producció artesanal. En aquest
sentit, el seu president, Carles
Calsina, explica que busquen
“productes que ens uneixin
com a col·lectiu i com a co-
marca, i amb aquesta cervesa ja
en tenim un més”.

Cuina Vallès crea la cervesa
artesana de la comarca

Ripollet | 3.000 bosses de la compra per potenciar el mercadal
L’Associació de Paradistes de Ripollet i l’Ajuntament han repartit 3.000 bosses de la
compra al mercadal dels dimecres. La iniciativa s’emmarca en un procés de col·laboració
entre l’entitat i el consistori amb la intenció de potenciar el mercadal. En aquest sentit,
una de les propostes que està sobre la taula és l’ampliació d’aquest mercat.
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La Diputació de Barcelona ha
anunciat una aportació extraor-
dinària de caràcter social, dotada
amb 15 milions d’euros, i que
dóna resposta a les sentències
del Tribunal Constitucional (TC)
contra les mesures urgents per
afrontar l'emergència en l'àmbit
de l'habitatge i la pobresa ener-
gètica. Ho va fer Mercè Conesa du-
rant l'acte de presentació del Pla
d'Actuació de Mandat (PAM) 2016-
2019 de la corporació, celebrat a
l'Institut del Teatre, i que va reunir
els alcaldes de la demarcació.
La presidenta de la Diputació,

Mercè Conesa, defensa que “te-
nim un repte social que ens in-
terpel·la” i recorda que, “davant
del bloqueig al qual ens abo-
quen les últimes sentències del
Tribunal Constitucional, la Dipu-
tació respon de manera consen-

suada amb un pla de 15 milions
d’euros”.
El nou programa dóna cober-

tura als subministraments bàsics,
al lloguer o la hipoteca de l'habi-
tatge habitual, a la pèrdua tem-
poral o permanent d'habitatge
per desnonament, a l'alimentació
i necessitats bàsiques de subsis-
tència o a l'alimentació infantil, hi-
giene i lactància.
Per a Conesa, el nou país que

s'està construint “té una emer-
gència social que ha de ser ate-
sa” i, per aquest motiu, la Dipu-
tació negociarà amb les empre-
ses subministradores amb qui la
corporació té contractats els ser-
veis bàsics amb l'objectiu que
destinin una part de les factures
que s'abonen a cobrir les neces-
sitats de subministrament de les
persones que es troben en si-
tuació de vulnerabilitat.

“PRIMERA VEGUERIA”
A nivell nacional, la presidenta
Mercè Conesa posa de relleu

que “la Diputació de Barcelona
vol ser la primera vegueria de Ca-
talunya”  i deixa clar que la cor-
poració “no vol ser espectadora
del procés”, sinó protagonista
de la construcció del nou país. 
Des de la corporació també

s’envia un missatge de felicitació
als ajuntaments de la demarcació
perquè “han fet els deures en
aquests darrers quatre anys i han
reduït l'endeutament en un 15%”.

QUATRE PILARS
Territori, persones, tecnologia i
paisatges. Aquestes quatre pa-
raules defineixen els reptes que
afronta la Diputació amb el Pla
d'Actuació de Mandat 2016-2019,
quatre pilars que volen abraçar la
rica i complexa diversitat del te-
rritori, així com “donar resposta a
les necessitats i les demandes
dels pobles i ciutats”, en paraules
de la pròpia presidenta. 
A més de la voluntat d’impulsar

la participació activa al procés na-
cional, una de les principals apos-

tes d’aquest mandat és la transpa-
rència, per la necessitat d’explicar
“què volem fer, com ho volem fer”
i de poder “rendir comptes”, a través
d’un conjunt d’indicadors que el go-
vern de la Diputació ha implantat
en aquest document.
La Diputació ha projectat el

Pla d’Actuació de Mandat sota el
lema ‘Connectem’, un document
que també treballa per augmen-
tar la inversió al territori i oferir
més atenció a les persones. Per al
vicepresident primer, Dionís Gui-
teras, les línies mestres de l’àrea
que presideix són la cooperació
institucional, la protecció dels
Parcs Naturals, la promoció de l’ús
de la biomassa i la millora de la
gestió forestal, l’increment del
parc d’habitatges socials i l’apos-
ta per fer unes vies locals més se-
gures i al servei de les persones.
El vicepresident segon, Marc

Castells, destaca l’impuls dels
Plans Locals d’Ocupació, el man-
teniment de projectes com ‘Re-
empresa’ i ‘Accelera el creixement’

i l’aposta pels comerços de pro-
ximitat i la marca turística ‘Barce-
lona és molt més’, a través dels
projectes ‘Camins de Riu’ i del
‘Programa Biosphere’.
Per la seva banda, el vicepre-

sident tercer, Martí Pujol, posa èm-
fasi en poder fer arribar el servei
bibliotecari a tota la demarca-
ció, així com innovar en el servei
que actualment s’ofereix. Des de
l’àrea que ell encapçala, al llarg del
mandat també es continuarà
apostant per la cultura, l’esport i
el sistema educatiu.
Finalment, la vicepresidenta

quarta, Meritxell Budó, recorda
que la Diputació ofereix el Servei
Local de Teleassistència a 69.000
usuaris i impulsa plans contra la
pobresa i programes contra la
violència masclista. A més, també
es treballa per donar continuïtat
al servei ‘Respir’, al foment de la
participació i la mediació ciuta-
dana, al suport als ens locals i les
polítiques per a la salut pública i
a defensar els consumidors.

15 milions d’euros per fer 
front a la pobresa energètica

» La presidenta de la Diputació, Mercè Conesa, fa pública aquesta aportació social extraordinària
com a resposta a les sentències del TC durant la presentació del Pla d'Actuació de Mandat

Redacció
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El Pla d’Actuació de Mandat té la voluntat de donar resposta a les necessitats i les demandes dels pobles i ciutats. Fotos: Judit Contreras / Diputació de Barcelona i Arxiu

@diba
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L’any d’estrena de les Fontetes ha
coincidit amb la millor tempora-
da del Cerdanyola a Tercera divi-
sió des del curs 2013-14. “Vam co-
mençar sabent que seria compli-
cat. Estadi nou, 17 incorpora-
cions que al final han acabat es-
tant 20, pintava complicat, però
sabíem el que volíem i gràcies a la
segona volta, on hem sumat 33
punts. Hem format un equip i això
és un punt i seguit”, reflexiona el
tècnic Toni Carrillo. El club ha
acabat la lliga en vuitè lloc amb 54
punts, a 12 de la quarta plaça.

Carrillo assegura que vol
mantenir el bloc d’aquesta tem-
porada i el club ja ha començat a
treballar en el curs 2016-17 amb
els anuncis de la renovació de
Daisuke i dues arribades, la de
Gueri (ex del Júpiter) i la de Jo-

nathan Collado (que arriba pro-
cedent de l’AE Prat). A més, el
club ha confirmat que els juvenils
Marc Fernández, Toni Gargallo,
David Morales i Francis Martínez
faran la pretemporada amb el pri-
mer equip.

FEINA A FER AL FEMENÍ
La temporada, en canvi, no ha es-
tat tan positiva per al primer

equip femení, que tornarà a Pre-
ferent després d’un any a Segona
divisió. Les de Víctor Torrijos
només van sumar 17 punts a la lli-
ga (4 victòries i 5 empats) i tam-
bé van quedar fora de la Copa Ca-
talunya el passat 30 de maig des-
prés de perdre als penals contra
l’Europa al Nou Sardenya. Les
verdes van pagar el desencert
des dels 11 metres.

Carrillo ha valorat positivament la feina dels seus homes. Foto: CFC

El Cerdanyola FC tanca el seu
millor curs a Tercera divisió

» El primer equip aconsegueix el vuitè lloc en l’estrena de les Fontetes
» El sènior femení queda fora de la Copa als penals contra l’Europa

El sènior femení de l’FS
Ripollet, semifinalista de Copa
RIPOLLET4No va poder ser. El
primer equip femení de l’FS Ri-
pollet va quedar fora de la final de
la Copa Catalunya després de
perdre contra el Rubí (1-6) en la
semifinal que es va jugar el passat
24 de maig al pavelló municipal.

Les ripolletenques, que han
acabat la lliga en tercera posició,
no van tenir cap opció contra un
equip de categoria superior. Les
rubinenques van avançar-se al
minut 5 i abans del descans ja do-
minaven per 0-3. La dinàmica del

partit no va canviar després del
descans i, a més, Nerea Oruj es va
fer un autogol. Marta Villagrasa
va fer l’únic gol de les vermelles.

EL PREBENJAMÍ, SUBCAMPIÓ
Per la seva banda els més petits
del club, l’equip prebenjamí, va
proclamar-se subcampió de la
Copa Catalunya després de plan-
tar-se a la final que es va dispu-
tar a Martorell el passat 12 de
juny. Els vermells van perdre
contra l’FS Olesa (5-9).

BARBERÀ4Repòquer de lligues.
Les Barberà Rookies van acon-
seguir el seu cinquè títols de lliga
el passat 11 de juny contra les Bar-
celona Búfals (12-46) i recuperen
la corona com a millor equip de
l’estat després de la derrota que
van patir la temporada passada
contra Las Rozas Black Demons.

El matx, però, va començar
amb una anotació de la barce-
lonina Lara Alabert en el primer
drive. Tot i això, les barberen-
ques van reaccionar ràpidament

i ja havien aconseguit capgirar el
marcador abans del final del
primer període gràcies a dos
touchdowns de  Alba Izquierdo
i Anna Fernández. La renda va
créixer encara més abans del
descans, amb un safety i dues
anotacions més (6-28).

Les barberenques van conti-
nuar molt concentrades després
de l’intermig i van aconseguir in-
terceptar un atac de les Búfals per
sentenciar definitivament el par-
tit. Les barcelonines van acon-

seguir maquillar el resultat amb
una gran jugada, però dues ano-
tacions més d’Izquierdo, la da-
rrera després d’una cursa es-
pectacular de 70 iardes, van si-
tuar el marcador definitiu.

Després del partit, Anna Fer-
nández va rebre el guardó de mi-
llor jugadora de la final, que va
voler dedicar a les seves com-
panyes. “El nostre secret és que
som un equip i que treballem dur
cada setmana i que ningú se sal-
ta cap entrenament”, va explicar.

Cerdanyola |Vuit medalles per al CGR Cerdanyola a la Copa Catalana
Dos ors i sis plates. Aquests van ser el resultats obtinguts per les gimnastes del Club Gimnàstica 
Rítmica Cerdanyola en la fase final de la Copa Catalana que es va celebrar a Manresa a finals del 

mes passat. Nadia Kurochkina i Raquel Martín van guanyar les seves categories, cèrcol i cinta, 
mentre que Nora García, Ada Nasarre i la pròpia Kurochkina van aconseguir penjar-se l’argent.

Redacció
CERDANYOLA

L’equip no va tenir cap opció de victòria contra el Rubí. Foto: FSR

Cinquena lliga per a les Rookies
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AGENDA MENSUAL
DIVENDRES 17 DE JUNY
21:00 RIPOLLET Els amants de la rumba ca-

talana podran gaudir del concert del 20è ani-
versari d’un dels millors grups del gènere, Sa-
bor de Gràcia. / Teatre Auditori. 

DIMECRES 22 DE JUNY
18:00 BARBERÀ Els subministraments de la llar,

serà el nom de la xerrada organitzada en el
marc de la Setmana de l’Energia. Cal inscriure’s
al Punt d’Informació Energètica Municipal. Hi
ha 15 places. / Centre Cívic Ca n’Amiguet.

DIJOUS 7 DE JULIOL
19:00 BARBERÀ Com cada dijous, a l’Espai La

Roma organitza sessions d’assessorament i
orientació laboral pensades per als joves
del municipi anomenades Curra-t’ho. / Espai
Jove La Roma.

FINS AL 19 DE JUNY
18:00 RIPOLLET Des del passat dia 8, la regi-

doria de Polítiques de Gènere i feminismes
ha impulsat la col·lecció Dones grans, grans
dones en el marc del Dia d’Acció per a la Sa-
lut de les Dones. / Casal d’Avis.

FINS AL 22 DE JUNY
18:00 BARBERÀ Campanya d’Orientació for-

mativa Què puc estudiar després de l’ESO?, una
col·lecció de les principals propostes de for-
mació post obligatòria que hi ha actualment
a la comarca. / Espai Jove La Roma.

DIMECRES 22 DE JUNY
17:30 CERDANYOLA La contacontes Elena An-

drés s’encarregarà d’una nova sessió de l’hora
del conte amb històries pensades perquè els
nens es relaxin. / Biblioteca Central.

30 DE JUNY I 1 DE JULIOL
22:00 CERDANYOLA Un castell de conte serà el

nom de l’espectacle de l’inici de l’estiu que es
farà als jardins del  Castell de Sant Marçal. Les
entrades es poden adquirir per 10 euros. / Cas-
tell de Sant Marçal.

18 I 19 DE JUNY
Tot el dia CERDANYOLA La ciutat es prepara

per a una nova edició de la Cerdanyola Cup,
en la qual hi participaran equips com el Bar-
ça, l’Espanyol, el València o el Girona.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

CERDANYOLA El primer i el tercer
diumenge de mes són els dies en els
quals es pot gaudir i descobrir la natura
amb diferents activitats familiars a
l’espai de Can Catà. 

Una passejada per descobrir
la natura de Can Catà
Dg. 19 de juny a les 10:00

CERDANYOLA La companyia StoryLab
s’encarregarà d’un curs de quatre ses-
sions d’escriptura creativa per a joves.
El coordinarà el novel·lista Daniel
Sánchez Pardos. / Biblioteca Central.

Quatre dies d’escriptura
creativa per a joves
Dm. 5 de juliol a les 20:00

CERDANYOLA A partir de les 5 de la
tarda, Cerdanyola celebrarà la nit més
curta de l’any amb la construcció de fo-
gueres, l’arribada de la Flama del Ca-
nigó, l’encesa i un sopar popular.

Cerdanyola es bolca amb
la revetlla de Sant Joan
Divendres 23 de juny a la tarda

RIPOLLET El Joan Creus serà l’escena-
ri d’una nova edició del campionat
d’Espanya de karate kyokushin en les ca-
tegories infantil i adult. / PEM Joan Creus.

Ripollet acull el campionat
estatal de karate kyokushin

Ds. 25 de juny durant tot el dia
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